

Minister  
of Canadian Heritage



Ministre  
du Patrimoine canadien

Ottawa, Canada K1A 0M5

**JAN 31 2017**

Mr. Ken Cameron  
President  
Manitoba School Boards Association  
191 Provencher Boulevard  
Winnipeg, Manitoba  
R2H 0G4

Dear Mr. Cameron:

Thank you for your correspondence co-signed by Mr. Norm Gould, President of the Manitoba Teachers' Society, Mr. Brett Lough, President of the Manitoba Association of School Superintendents, Ms. Anita Werbowski, President of the Manitoba Association of School Business Officials and Ms. Judith Cameron, President of the Manitoba Association of Parent Councils, regarding your collective views on the importance of ongoing federal support for official-language minority communities and bilingual education across Canada with a view to developing the new multi-year official languages action plan.

The Government of Canada is strongly committed to promoting Canada's two official languages, in particular by promoting the full recognition and use of English and French in Canadian society and by supporting the vitality of official-language minority communities.

Please be assured that your priorities regarding official languages policies have been noted and that our official languages programs and policies are made with Canada's linguistic duality in mind. Furthermore, your comments on the Truth and Reconciliation Commission of Canada and on Indigenous languages will be taken into consideration.

I can also assure you that the ideas and suggestions that you expressed during the consultations will feed my reflection and that of the Department of Canadian Heritage in developing a new multi-year official-languages action plan for the period from 2018-19 to 2022-23.

.../2

**Canada**

Thank you for your interest in the Cross-Canada consultations on official languages. Please accept my best wishes.

Sincerely,

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'M. Joly', followed by a period.

The Honourable Mélanie Joly, P.C., M.P.

c.c.: Mr. Randy Boissonnault, M.P.  
Mr. Dan Vandal, M.P.  
The Honourable Raymonde Gagné, Senator

Ministre  
du Patrimoine canadien



Minister  
of Canadian Heritage

Ottawa, Canada K1A 0M5

31 JAN. 2017

Monsieur Ken Cameron  
Président  
Manitoba School Boards Association  
191, boulevard Provencher  
Winnipeg (Manitoba)  
R2H 0G4

Monsieur,

Je donne suite à votre lettre cosignée par M. Norm Gould, président de la Manitoba Teachers' Society, M. Brett Lough, président de la Manitoba Association of School Superintendents, M<sup>me</sup> Anita Werbowski, présidente de la Manitoba Association of School Business Officials, et M<sup>me</sup> Judith Cameron, présidente de la Manitoba Association of Parent Councils, dans laquelle vous exprimez vos points de vue collectifs sur l'importance du soutien fédéral continu pour les communautés de langue officielle en situation minoritaire et l'éducation bilingue partout au Canada en vue de l'élaboration du nouveau plan d'action pluriannuel sur les langues officielles.

Le gouvernement du Canada est fermement engagé à promouvoir les deux langues officielles du pays, notamment en faisant la promotion de la pleine reconnaissance ainsi que de l'usage du français et de l'anglais dans la société canadienne et en appuyant l'essor des communautés de langue officielle en situation minoritaire.

Je tiens à vous assurer que vos priorités concernant les politiques en matière de langues officielles ont été notées et que nos programmes et politiques en matière de langues officielles sont mis en place en tenant compte de la dualité linguistique canadienne. De plus, vos commentaires portant sur la Commission de vérité et réconciliation du Canada ainsi que sur les langues indigènes seront prises en considération.

Je peux également vous assurer que vos idées et suggestions reçues dans le cadre des consultations alimenteront ma réflexion et celle du ministère du Patrimoine canadien en vue d'élaborer le prochain plan d'action fédéral pluriannuel portant sur les langues officielles pour la période allant de 2018-2019 à 2022-2023.

.../2

Canada

Je vous remercie de votre intérêt à l'égard des consultations pancanadiennes sur les langues officielles et vous prie d'agréer, Monsieur, l'expression de mes sentiments les meilleurs.

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'M. Joly', with a period at the end.

L'honorable Mélanie Joly, C.P., députée

c.c. Monsieur Randy Boissonnault, député  
Monsieur Dan Vandal, député  
L'honorable Raymonde Gagné, sénatrice